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HARRASTUSTYÖRYHMÄN KOKOUS 7/2024 

 
Aika:  24.10.2024 klo: noin 17:00-18:30  
 

Paikka: Teams-kokous  
 
 Kutsuttu:  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Läsnäolo-oikeus: 
 
 
 
 
 
 
Esityslista: 
 

1. Kokouksen avaus ja kokoukseen osallistujat 
 
Päätös: Harrastustyöryhmän puheenjohtaja Marika Metsä-Tokila avasi kokouksen ja kävi läpi 
kokoukseen osallistujat. 

 
 
2. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Esittelijä Niko Ara käy läpi edellisen kokouksen pöytäkirjan. 
 
Päätös: Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
 
 
 

Nimi Tehtävä Läsnä 

Marika Metsä-Tokila Harrastustyöryhmän puheenjohtaja x 

Matti Lehtonen Jäsen VPJ  

Irja Viinikainen Jäsen x 

Tapio Tuohiniemi Jäsen x 

Sirpa Reijonsaari Jäsen x 

Laura Pessa  Jäsen (saapui klo: 17.11.) x 

Joonas Nieminen  Jäsen x 

Erkki Lehtonen Jäsen x 

Kirsi Peltonen Jäsen x 
Juho-Jussi Heinäaho Jäsen x 
Robin Hartman Jäsen x 

Niko Ara Esittelijä SPEK x 

Nimi Tehtävä Läsnä 

Kai Vainio Palokuntatoimikunnan puheenjohtaja x 

Marko Pousi Palokuntatoimikunnan 
varapuheenjohtaja 

 

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_N2FlZGJjZTQtNWVmNy00NjhlLTlkMmItN2ZhOGY3N2QzZGY5%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%229aed36db-4cf1-4249-bae3-3bf6697c6d26%22%2c%22Oid%22%3a%22ae691c43-4d02-462a-b653-a144a1a17884%22%7d
https://www.palokuntaan.fi/resources/public/Tiedostot/Palokuntatoimikunta/Harrastusty%C3%B6ryhm%C3%A4/P%C3%B6yt%C3%A4kirjat/pytkirjaharrastustyryhm62024.pdf


3. Asialistan hyväksyminen 
 
Päätös: Hyväksyttiin asialista 

 
 

4. Palokuntanuorten kalustonkäsittelyn SM ja SM-tietokilpailun sääntöjen tarkistaminen 
Palokuntatoimikunta hyväksyi kokouksessaan 2.10. tarkistetut säännöt: 
 
 
Päätös: Merkittiin tiedoksi, esittelijä huolehtii uudet säännöt palokuntaan.fi sivuille. 
 
 

5. Valtakunnallinen Kilpailutyöryhmä 
Palokuntatoimikunta hyväksyi kokouksessaan 2.10. kilpailutyöryhmän perustamisen. 
 
 
Päätös: Merkitään tiedoksi. Esittelijä valmistelee kilpailutyöryhmän haun toimintaohjeen 
mukaisesti. Esittelijä tiedottaa myös seuraavien palokuntanuorten SM-kilpailujen järjestäjiä 
asiasta (17.5.2025 Jyväskylä, paikkana tod.näk Paviljonki/Lutakon aukio) 
Puheenjohtajana toimii harrastustyöryhmän jäsen toimintaohjeen mukaisesti. Robinia oli 
ehdotettu Kilpailutyöryhmän puheenjohtajaksi. Palataan asiaan seuraavassa kokouksessa ja 
tässä välissä Harrastustyöryhmän WhatsApp-ryhmässä. 
Ryhmään haetaan nuorten SM-kisojen lisäksi asiantuntijoita myös SM-Iinekseen ja 
Sankoruiskun SM-kilpailuun. 
 

 
6. SM-Iines kilpailut 

SM-Iines kisattiin Kemijärvellä - Palokuntaan 
SM-Iines kilpailut on perinteisesti järjestetty aina valtakunnallisten palokuntanuorten leirien 
yhteydessä ja välivuotena on järjestetty avoin haku kisojen järjestäjästä. Seuraavat kisat 
järjestetään valtakunnallisen palokuntanuorten leirin yhteydessä 11.–17.7. Turun 
Artukaisissa.  
Länsi-Suomen Pelastusalan Liitto ry/ naistyö on hakenut jo kisoja järjestettäväksi. Myös 
Pohjois-Savon Pelastusalan Liitto on esittänyt mielenkiintoa kisojen järjestäjäksi. 
 
Päätös: Irja toi terveiset Kemijärven kisojen järjestelyistä. Harmillisesti VR:n haasteiden vuoksi 
yksi joukkue jäi saapumatta kilpailuihin. Yleisöä oli saapunut seuraamaan kisoja myös noin 
100 hlöä. Kisat sujuivat hyvin, rastit koettiin hyvinä ja palaute oli positiivista. Myös joukkueille 
annettiin palautetta rastisuorituksista. 
Käytiin keskustelua seuraavien kisojen järjestämisestä vuonna 2026. Niko hieman taustoitti 
Pohjois-Savon Pelastusalan Liiton kanssa käytyä keskustelua, joka on ollut tiedustelua 
kisoista tähän mennessä.  
Kisojen sääntöjen mukaan Harrastustyöryhmä voi tarvittaessa esittää kisojen 
järjestämistiheyteen muutosta. On todella positiivista, että liitot esittävät mielenkiintoa kisojen 
järjestämiseen.  
Vuoden 2025 kisojen osalta SPEK ei ole budjetoinut kisoja toimintasuunnitelmaan, mutta 
koska kyse ei ole merkittävästä taloudellisesta tapahtumasta, niin teoriassa kisat voitaisiin 
järjestää myös vuonna 2025. Esittelijä on yhteydessä Pohjois-Savon pelastusalan Liittoon 
mahdollisuudesta kisojen järjestämisestä. Vuonna 2026 kisat myönnetään Länsi-Suomen 
Pelastusalanliitolle ja Häly leirille. 
 
 

https://www.palokuntaan.fi/resources/public/Tiedostot/Palokuntatoimikunta/Palokuntatoimikunnan%20kokousten%20p%C3%B6yt%C3%A4kirjat/pytkirjapalokuntatoimikunta42024.pdf
https://www.palokuntaan.fi/resources/public/Tiedostot/Palokuntatoimikunta/Palokuntatoimikunnan%20kokousten%20p%C3%B6yt%C3%A4kirjat/pytkirjapalokuntatoimikunta42024.pdf
https://www.palokuntaan.fi/uutiset/sm-iines-kisattiin-kemijarvella


7. Keskustelufoorumit. 
Syksyn keskustelufoorumien ajankohdat tulee sopia. 
Veteraanit: 19.11. klo 18.00 Köpi, Matti, (Niko) Historian haaliminen ja veteraanien 
hyödyntäminen nuorisotoiminnassa. 
Naiset: 18.11. klo: 18.00 Irja, Sirpa, (Niko) 
Nuoret: 11.11. klo 18.00. Jussi, Kirsi, (Niko) Veteraani voisi tulla pitämään 5-10 minuuttisen 
historiasta. 
Ruotsiksi:  Robin (Niko) 
 
Päätös: Sovittiin päivämäärät. Palataan aiheisiin vielä myöhemmin. Esittelijä laittaa 
tapahtumakutsut näkyville palokuntaan.fi sivuille ja jakaa ne liittojen kautta palokuntiin. 
Kutsuissa kannustetaan, että kannattaa kerätä väkeä, vaikka paloasemalla kahville foorumin 
yhteyteen. 
Robin on kiertänyt eri kaksikielisissä palokuntien/liittojen tapahtumissa. Tälle kohderyhmälle 
voi toimia paremmin, että keskustelee asioista kasvotusten ja palautteen mukaan teams-
foorumille ei välttämättä ole tarvetta. Kaksikielisyys on tärkeää tälle kohderyhmälle. Robin oli 
saanut viestiä esimerkiksi palokuntaveteraaneilta palokuntaperinteiden vaalimisesta, koska 
nykyään palokuntatoiminta kohdistuu paljon palvelutoiminnan ympärille (hälytykset ja 
valmiuden ylläpitäminen). 
Veteraaneilla voisi olla paljon annettavaa, vaikka nuorille, kun valaisevat palokuntien historiaa 
kasvaville sukupolville. Nuoret ovat pitäneet tämän tyylisistä harjoituksista, joissa veteraani on 
ollut kertomassa palokuntahistoriasta ja aihe kiinnostaa nuoria saadun palautteen mukaan. 
Jos alueilla järjestetään erilaisia harrastustoiminnan tapahtumia, niin niihin voi ihan hyvin 
kutsua myös Harrastustyöryhmän jäseniä mukaan esim. teams-yhteydellä keskusteluun 
mukaan.  
Palokuntaveteraanien historian koostamiseen voitaisiin selvittää mahdollisuutta 
opinnäytetyön teettämisenä. Palataan historian keräämiseen seuraavissa kokouksissa. 
 
 
 

8. Ensivuoden tapahtumat ja palkittavat henkilöt/tahot 
Palokuntatoimikunnan puheenjohtaja toivoo, että toistuvat tapahtumat ja palkittavat 
henkilöt/tahot julkaistaan mahdollisimman pian. 
Palkittavat: 
- Vuoden palokuntanuorisotyöntekijä julkistetaan palokuntanuorten SM-kisojen 

yhteydessä. 
- Vuoden palokuntanuoriso-osasto julkistetaan SPPL:n palopäällystöpäivillä 
- Vuoden palokuntanuori julkistetaan sopimuspalokuntaviikolla. 
Tapahtumat: 
- Keskustelufoorumit keväällä ja syksyllä? 
- Opintopäivät marraskuussa 2025 
- Palokuntanuorten SM-kisat  

 
Päätösesitys: Esittelijä valmistelee hakuilmoitukset ja ne julkaistaan vielä tämän vuoden 
puolella kaikki samalla kertaa. Palokuntanuorten SM-kisojen suhteen joudutaan menemään 
järjestävän liiton suhteen. 
Sirpa nosti esiin myös vuoden veteraaniosaston ja vuoden naisosasto palkitsemisesta. Irja ja 
Joonas kannatti ajatusta. Palkitsemisia voitaisiin suunnitella pidemmälle, että milloin 
palkitseminen olisi ja miten huomioiminen tehtäisiin. Robin nosti esiin myös soittokunnat. 
Sopimuspalokuntaviikolla ja opintopäivillä voisi nämä palkitsemiset mahdollisesti tapahtua 
Tämän jälkeen esitetään palkitsemiskäytännön aloittamista Palokuntatoimikunnalle. 
Toimikunnan seuraava kokous on 15.1.2025. Palataan asiaan seuraavassa kokouksessa. 



 
 

9. Opintopäivät 9.11. Hämeenlinna 
Päivät ovat loppuunmyyty. 100 osallistujaa. 
 
Päätös: Käytiin keskustelua opintopäivistä ja mitä Harrastustyöryhmällä on toiveita päivien 
sisällöstä, kuten mahdollisesti esimerkiksi palokuntien johtosääntöjen päivittäminen ja 
mallijohtosääntöjen luominen. Esittelijä näytti päivitettyä ohjelmaa opintopäivistä. Esittelijä 
laittaa vahvistusviestin ja laskut liikkeelle mahdollisimman pian. Naistoiminnasta 
kiinnostuneita oli ilmoittautunut eniten, nuorisotoiminnasta toiseksi eniten ja sitten 
palvelutoimintaan ja veteraaneihin. 
 
 

10. Muut esille tulevat asiat 
• Kirsi toi terveisiä Länsi-Suomen nuorisotoiminnan get-to-gether tapahtumasta, että 

viestintää voi käydä positiivisuuden kautta       Tarkoitus ei ole rajoittaa vaan 
mahdollistaa toimintaa. 

• Tapio nosti esiin palokuntamerkit palkitsemisessa. Miten nuoret voivat niitä pitää 
esillä? Asiaa sivutaan myös palokuntanuorisotyön koulutuksen uudistamishankkeessa. 
Jussi mainitsi myös, että asia on noussut esiin mm. taitomerkkiasioissakin hankkeen 
ympärillä. Robin nosti esiin, että merkeillä on oma historiansa ja niitä pitää myös 
kunnioittaa. 

• Sirpa nosti esiin valtionkonttorin vastauksen omaan kysymykseensä. Valtionkonttori 
haluaa lisää tietoa sopimuspalokuntatoiminnasta. Erkki nosti esiin, että UPL:n alueella 
on ollut asiasta koulutusta. Ratkaisevaa on, että saako henkilö henkilökohtaista 
korvausta toiminnasta vai ei. 

•  
 
 

11. Seuraavan kokouksen ajankohta 
Vuoden viimeinen kokous 12.12. klo 17.00 alkaen. 
 

12. Kokouksen päättäminen 
 
Päätösehdotus: Puheenjohtaja päätti kokouksen 18.55. 


